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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 14 września 2018 roku 

Numer: 47 / 2018 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: aktualnego stanu zamierzenia dotyczącego planowanej rewaloryzacji 

placu Bernardyńskiego 

 

Na podstawie art. 3 ust. 1 i art. 23 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2017 roku, poz. 1875 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303) oraz w nawiązaniu do 

mojej interpelacji z dnia 24 października 2017 roku (numer 32/2017), a także odpowiedzi na 

tę interpelację, uprzejmie proszę o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Plac Bernardyński jest wyjątkowym obszarem w Poznaniu, o wielkim znaczeniu i potencjale 

dla całego Starego Miasta. Przestrzeń ta jest miejscem pracy i prowadzenia działalności 

handlowej dla wielu osób z Poznania i spoza Poznania. Plac ten jest również terenem, na 

którym niestety od wielu lat nie udaje się przeprowadzić działań rewaloryzacyjnych 

i rewitalizacyjnych. Od 2005 roku obowiązuje dla tego obszaru miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego, a w 2017 roku podjęto działania mające na celu zmianę 

tego planu miejscowego. Przez ostatnie lata główną przeszkodą dla zmian w tym miejscu były 

działania mające na celu wybudowanie parkingu podziemnego. Podejmowane kilkukrotne 
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próby znalezienia inwestora prywatnego, który wybudowałby taki parking, nie powiodły się 

jednak.  

 

Istnieje potrzeba istotnych zmian, aby poprawić jakość przestrzeni, poprawić warunki 

prowadzenia działalności i uczynić to miejsce atrakcyjnym dla działalności handlowej, 

a także dla działalności kulturalnej, zgodnie z zasadami rewitalizacji. Trudna sytuacja istnieje 

w zakresie stanu nawierzchni, sprzątania, możliwości dojazdu i zatrzymania pojazdów w celu 

dostawy towarów, możliwości korzystania z podstawowych udogodnień w miejscu pracy, jak 

w przypadku toalety z bieżącą wodą ciepłą i zimną.  

 

Podczas prac nad projektem budżetu Miasta Poznania na 2018 roku zgłosiłem poprawkę 

dotyczącą zadania: rewaloryzacja placu Bernardyńskiego - prace projektowe. Propozycja ta 

została przyjęta do budżetu z kwotą 100.000 zł i zamierzeniem wydatkowania jej na prace 

studialne, koncepcyjne i projektowe. Również społeczność staromiejska przejawia dużą 

troskę o przyszłość tego miejsca. Działania interwencyjne  i motywujące władze do rychłych 

zmian podejmowane były w ostatnich latach zwłaszcza przez lokalne stowarzyszenia, przez 

Radę Osiedla Stare Miasto i przeze mnie. Ostatnio z inicjatywy Rady Osiedla Stare Miasto 

przeprowadzone zostało spotkanie z władzami Poznania, dotyczące przyszłości placu 

Bernardyńskiego.  

 

Mam nieustanną nadzieję, że plac Bernardyński będzie wkrótce pięknym miejscem, z którego 

będziemy dumni przez kolejne dziesiątki lat.  

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) jaki jest aktualny stan zamierzenia dotyczącego planowanej rewaloryzacji placu 

Bernardyńskiego, 

 

2) czy uda się w 2018 roku przeprowadzić prace studialne, koncepcyjne i projektowe 

zmierzające do rewaloryzacji placu Bernardyńskiego, 

 

3) na jakie konkretnie działania przeznaczone zostały pieniądze w kwocie 100.000 zł ze 

zgłoszonej przeze mnie i zaakceptowanej przez władze poprawki budżetowej dotyczącej 

zadania: rewaloryzacja placu Bernardyńskiego - prace projektowe.  
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(-) Andrzej Rataj 


